
PROTOKÓŁ NR V/2024 
z piątej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 23 października 2024 r. 
 

W dniu 23 października 2024 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. 
Ogrodowej nr 37 odbyła się piąta sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 23 
października 2024 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:27 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył piątą sesję Rady Gminy 
Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, dyrektorów szkół, 
pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził qworum zdolne do podejmowania uchwał.   
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. Obecni: 

1. Danuta Janek 
2. Krystyna Kołłątaj 
3. Izabela Kuchta 
4. Maria Łysiak 
5. Tomasz Marczewski 
6. Daniel Mazurkiewicz 
7. Wioletta Mazuro 
8. Jadwiga Olejarz 
9. Barbara Rogozińska-Klocek 
10. Zofia Śmiejan 
11. Rafał Trafała 
12. Błażej Woźniak 
13. Żaneta Ziemiańska 

Nieobecni: 
1. Adrian Miarka 
2. Adam Szreder 

 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do porządku obrad. Nikt  
z obecnych nie zgłosił uwag. Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 25 września 2024 r. 
4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok. (druk 36) 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica na lata 
2024-2034. (druk 37) 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego  
i podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. (druk 38) 
11. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. (druk 39) 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji oraz złożenia wniosku  
o dofinansowanie dla zadania pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły 
Podstawowej im. Bartłomieja Pitiscusa w Słonem poprzez termodernizację i montaż odnawialnych 
źródeł energii". (druk 40) 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę IV/33/2024 Rady Gminy Świdnica z dnia 25 września 
2024r. w sprawie dopłat dla odbiorców. (druk 41) 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. (druk 42) 
15. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 25 września 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołu z IV sesji Rady Gminy Świdnica z dnia  25 września 2024 r. W związku z tym, że 
nie zgłoszono uwag, protokół został przyjęty przez aklamację.  
 
Ad 4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie z okresu 
międzysesyjnego: 
 
26 września podpisała wraz z panią skarbnik umowę na modernizację szkoły w Koźli na 
Centrum Międzypokoleniowe Jest już tworzona dokumentacja, a kolejnym etapem będzie sama 
modernizacja.  
26 września uczestniczyła wraz z seniorami z Centrum Seniora w Narodowym Czytaniu. 
26 września odbyło się spotkanie z mieszkańcami Piasków w sprawie ewentualnej możliwości 
posadowienia na terenach rolnych farmy fotowoltaicznej.  

30 września została podpisana umowa na projekt dla szkół pod tytułem Ciekawa Nauka  
w Urzędzie Marszałkowskim. 

2 października spotkała się z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich panem Marcinem 
Ogorzałkiem w sprawie dróg wojewódzkich na terenie Gminy Świdnica i ich remontów. Tak 
jak zostało przekazane na komisji, będzie kontynuacja realizacji zadania remontu drogi 
wojewódzkiej. W przyszłym roku budżetowym planowane jest dokończenie wymiany 
dywanika i remontu do skrzyżowania z ulicą Długą, a w kolejnych latach modernizację ulicy 
Długiej. 

7 października podpisała umowę wraz z panią Skarbnik w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie zakupu auta strażackiego. Będzie to nowe 
auto dla OSP Świdnica. Niebawem powinno zostać przekazane. 

11 października uczestniczyła w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w naszych placówkach 
oświatowych.  



13 października odbył się wernisaż prac Grupy Malarskiej Astry, w którym uczestniczyli 
również partnerzy z Niemiec. 

14 października uczestniczyła w obchodach Dnia Seniorów w Centrum Seniora w Świdnicy. 

17 października w obecności wojewody została podpisana umowa na dofinansowanie remontu 
drogi ulicy Seledynowej w Radomi. Gmina uzyskała na nią 50% dofinansowania z rządowego 
Funduszu Dróg Samorządowych w kwocie 1,4 mln zł, a całość inwestycji według kosztorysu 
na dzień dzisiejszy będzie kosztować ponad 3 mln zł. Przetarg musi zostać ogłoszony jeszcze 
w tym roku, natomiast wykonanie będzie już w roku kolejnym. 

17 października odbyło się spotkanie Komitetu Rewitalizacji w zakresie omówienia bieżącego 
monitorowania Programu Rewitalizacji Gminy Świdnica. 

18 października spotkała się z dyrektorem Muzeum Archeologicznym Środkowego Nadodrza 
panem Arkadiuszem Michalakiem w sprawie współpracy gminy z muzeum oraz realizacji 
zadań inwestycyjnych, termomodernizacyjnych muzeum. 

22 października spotkała się z Komendantem Wojewódzkim Państwowej Straży Pożarnej  
w Gorzowie Wielkopolskim panem Januszem Drozda, a także jego zastępcą panem Rafałem 
Koniecznym. W spotkaniu uczestniczył również Komendant Miejski Państwowej Straży 
Pożarnej w Zielonej Górze pan Łukasz Januszewicz. Rozmawiano o możliwości zakupu wozu 
strażackiego dla OSP Letnica i to się wydarzy już w przyszłym roku. 

23 października odbyło się spotkanie z prezesem Lubuskiego Trójmiasta panem Tomaszem 
Wienieckim w sprawie projektu Szybka Kolej Aglomeracyjna Lubuskiego Trójmiasta. Można 
już zobaczyć początek inwestycji, może nie bezpośrednio tego projektu, ale powiązanego  
z nim, czyli budowy przystanku kolejowego w Słonem. To się już dzieje, co było zapowiadane, 
a kolejne przed nami w kolejnych latach.  

 

Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że wszystkie 
podejmowane działania dotyczyły spraw bieżących rady, działania rady i Biura Rady. 

 
 
Ad 6. Wolne wnioski i informacje. 
 
 
Mieszkanka Świdnicy  podziękowała sołtys sołectwa Świdnica za zgłoszenie drzew, które 
stanowiły zagrożenie.    

Mieszkaniec Świdnicy zgłosił dziury w drodze w Świdnicy.  Poinformował, że za cmentarzem 
budowane jest osiedle. Stwierdził, że jak inwestor wybuduje i odda te mieszkania, to niech 
wybuduje drogę do nich, żeby nie było później na gminę, że to gmina ma wybudować. Lub 
niech to zgłosi się do powiatu i powiat niech wybuduje tam, żeby nie było później, że nie 
wybudowaliśmy.  



Ad 7. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  

Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań. 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok. 
(druk 36) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok. (druk 36).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia 
Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (2) 
Adrian Miarka, Adam Szreder 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/36/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Świdnica na lata 2024-2034. (druk 37) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 



dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica na 
lata 2024-2034. (druk 37).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia 
Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (2) 
Adrian Miarka, Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/37/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. (druk 38) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 8 głosach „za” bez głosów „przeciw” i bez głosów „wstrzymujących się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku leśnego i podatku 
od nieruchomości w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. (druk 38).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
BRAK GŁOSU (4) 
Danuta Janek, Wioletta Mazuro, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała 
NIEOBECNI (2) 



Adrian Miarka, Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/38/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. (druk 39) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. (druk 39).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia 
Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (2) 
Adrian Miarka, Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/39/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.   
 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji oraz złożenia wniosku  
o dofinansowanie dla zadania pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej budynku 
Szkoły Podstawowej im. Bartłomieja Pitiscusa w Słonem poprzez termodernizację  
i montaż odnawialnych źródeł energii". (druk 40)  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji oraz złożenia wniosku o 
dofinansowanie dla zadania pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej budynku 
Szkoły Podstawowej im. Bartłomieja Pitiscusa w Słonem poprzez termodernizację i montaż 
odnawialnych źródeł energii". (druk 40).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia 
Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (2) 
Adrian Miarka, Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/40/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę IV/33/2024 Rady Gminy Świdnica z dnia 
25 września 2024 r. w sprawie dopłat dla odbiorców. (druk 41) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę IV/33/2024 Rady Gminy Świdnica z dnia 25 
września 2024 r.  
w sprawie dopłat dla odbiorców. (druk 41).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia 
Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
NIEOBECNI (2) 
Adrian Miarka, Adam Szreder 
 



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/41/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia 
za inkaso. (druk 42) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Zosia Śmiejan poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 8 głosach „za” bez głosów „przeciw” i bez głosów „wstrzymujących się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi  
w drodze inkasa, wyznaczania inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. (druk 42).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Wioletta Mazuro, Barbara Rogozińska-Klocek, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
BRAK GŁOSU (4) 
Danuta Janek, Jadwiga Olejarz, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała 
NIEOBECNI (2) 
Adrian Miarka, Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR V/42/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
 
Ad 15. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady piątej sesji 
Rady Gminy. 

 
Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                      Tomasz Marczewski 


